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      Fractienieuws 

      Oktober 2024
 
 
 
Gebiedschouw bestuurs- en commissieleden op 29 augustus   
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Welkomstwoord van dijkgraaf Marijn Ornstein              Toelichting op maaibeheer 
 
 

 
 
 
 
 
 
 
Groen icoonproject Veldhoeve in Hattem              Rioolwaterzuivering Hattemerbroek

Het politieke waterschapsseizoen 2024-2025 
werd op 29 augustus afgetrapt met een 
gebiedsschouw in het noordoostelijke deel van 
Vallei en Veluwe: Hattem, Hoenwaard, 
Hoogwatergeul Veessen-Wapenveld 
 
Samen met een veertigtal collega bestuurs- en 
commissieleden namen Marjolein en Dirk 
namens onze fractie deel aan deze 
schouw/excursie naar en door de dagelijkse 
praktijk van het waterschap. 

 
Met de fiets als vervoermiddel werd 
kennisgemaakt met het maai- en peilbeheer. 
Ook werd een dijk geïnspecteerd. 
 
In Hattem werd een bezoek gebracht aan een 
Gelders Groen Icoonproject. In de wijk 
Veldhoeve werken gemeente, waterschap en 
inwoners aan het klimaatadaptief vergroenen 
van een versteende omgeving. 
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In Hattemerbroek werd de 
rioolwaterzuiveringsinstallatie bezocht en 
kregen we een praktische inkijk in de 'visie op 
zuiveren'. 
 

We zien terug op een uiterst informatieve dag 
die bestuursleden, commissieleden en 
medewerkers tevens de kans gaf om op 
ongedwongen wijze met elkaar in gesprek te 
gaan. 

 
Afdekken stortplaats Eerbeek met staalslakken blijft heet hangijzer
De watervervuiling als gevolg van het met 
staalslakken afdekken van de voormalige 
vuilstort aan de Doonweg in Eerbeek blijft de 
gemoederen bezighouden.   
 
De Stentor, Omroep Gelderland en ook de 
landelijke pers berichten daarover zeer 
regelmatig. Dat is niet in de laatste plaats 
omdat de omwonenden die zich inmiddels 
hebben verenigd in de Stichting Natuurlijk 
Schoon Eerbeek consequent blijven hameren 
op het volledig verwijderen van de afdeklaag. 
 
In onze nieuwsbrief van juli 2024 hebben we 
aan deze kwestie ook al aandacht besteed. 
Meer daarover valt hier te lezen De schriftelijke 
vragen die we toen samen met andere fracties 
gesteld hebben zijn inmiddels beantwoord. 
Vragen en antwoorden zijn via deze link in te 
zien  
 
Ondertussen heeft Jan Aalbers van de fractie 
Natuurterreinen tijdens de bestuursvergadering 

op 30 september nadere inlichtingen bij de 
beantwoording gevraagd. 
 
Het college van dijkgraaf en heemraden stelt in 
de beantwoording van onze vragen dat 
ingrijpen op basis van de zorgplicht voor de 
kwaliteit van het grondwater een ‘ultimum 
remedium’ is 
 
Jan stelde daar tegenover dat zorgplicht voor 
grondwaterkwaliteit en 
oppervlaktewaterkwaliteit juist een 'primum 
remedium' moet zijn: "veeleer een actie vanuit 
een basishouding en continue waakzaamheid 
voor de belangen van het water betekent dan 
een beoordeling als laatste redmiddel" 
 
We blijven de ontwikkelingen rond de afdek 
van de stortplaats nauwlettend in gaten 
houden en werken daarbij samen met andere 
fracties.   
We zoeken daarbij ook samenwerking met 
fracties uit Provinciale Staten van Gelderland.

 
Water Natuurlijk Bestuurderscongres 
Op 20 en 21 september vond in Baarn de 
tweede bestuurdersconferentie van Water 
Natuurlijk plaats. Zo’n 40 bestuurders van 

Water Natuurlijk namen deel aan dit goed 
georganiseerde, inhoudsvolle en 
uitvoeringsgerichte congres.  

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Alle congresgangers in het zonnetje gezet in het prachtige bosgebied tussen Baarn en Lage Vuursche 

http://www.natuurlijkschooneerbeek.nl/
http://www.natuurlijkschooneerbeek.nl/
https://waternatuurlijk.nl/vallei-en-veluwe/actueel/vragen-over-afdekken-stortplaats-eerbeek-met-staalslakken
https://valleiveluwe.bestuurlijkeinformatie.nl/Reports/Document/25667af1-c30e-48ec-929f-85f3e323c40a?documentId=4ffad113-4395-49c9-83fc-d33a619320a2
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Op vrijdagavond werd ‘Flipping Lakes’ 
gespeeld. Een serious game van het 
Nederlands Instituut voor Ecologie.  
 
Zaterdagochtend ging een fiks aantal 
congresgangers met de boswachter op pad 
door de schitterende bossen tussen Baarn en 
Lage Vuursche. Na de wandeling gingen de 
congresgangers aan de slag met het thema 
‘De toekomst begint nu Natuurlijk!’  De Jonge  
Watervisie, een vooroordelenspel en een 
generatietoets passeerden de revue. 
 
Zaterdagmiddag stonden de politieke 
instrumenten centraal: hoe zet je een motie of 
amendement succesvol in en hoe kunnen we 

over het proces meer van elkaar leren? 
Daartoe hadden verschillende bestuurders een 
casus ingediend.  Facilitatoren uit het WN 
Alumni Netwerk begeleidden de groepen bij de 
bespreking van de casussen. 
Vanuit onze fractie had Dirk het middel 
initiatiefvoorstel ingebracht aan de hand van 
het actuele voorstel voor het organiseren van 
een prijsvraag. Elders in deze nieuwsbrief lees 
je meer over dat voorstel. 
 
Naast Dirk nam vanuit onze fractie ook Astrid 
deel aan het congres. Zij was tevens een van 
de organisatoren van dit zeer geslaagde 
congres. 

 
Initiatiefvoorstel prijsvraag toekomstbestendige jaren 50-60 wijk
Als fractie hebben we ons het afgelopen 
voorjaar van harte aangesloten bij het initiatief 
van PvdA-fractievoorzitter Mathilde Maijer om 
als waterschap een prijsvraag uit te schrijven. 
 
Met als aanleiding het twaalf en een halfjarig 
bestaan van ons waterschap benaderde zij de 
collega's in het bestuur om in de vorm van een 
initiatiefvoorstel een prijsvraag uit te schrijven 
met als centrale opdracht:  
 
Herontwerp een 50-60er jaren woonwijk tot 
een toekomstbestendige woonwijk die 
klimaatadaptief en waterinclusief is en die 
verdicht wordt voor diverse doelgroepen in 
onze samenleving. 
 
Tijdens de commissievergadering op 3 juni 
werd het concept van dit initiatiefvoorstel 
uitgebreid besproken. Leden van vijf fracties 
(Water Natuurlijk, AWP, BBB, ChristenUnie en 
PvdD meldden zich aan om samen met 
Mathilde vorm te geven aan het door de 
commissieleden goed ontvangen 

initiatiefvoorstel. Een werkgroep 
initiatiefvoorstel werd hiervoor ingesteld. 
 
Op 24 juni werd het door de werkgroep 
aangepaste initiatiefvoorstel behandeld in de 
vergadering van het Algemeen Bestuur. 
 
Opnieuw was er veel waardering en 
enthousiasme bij de bestuursleden. Wel waren 
er nog vragen over de wijze organisatie en 
uitvoering van het voorstel. Om daar goed 
rekening mee te kunnen houden werd het 
initiatiefvoorstel daarom niet in stemming 
gebracht, maar aangehouden. 
 
Later dit jaar zal de werkgroep het 
initiatiefvoorstel in definitieve versie aanbieden 
aan het Algemeen Bestuur. 
 
We gaan ervan uit dat dan de prijsvraag in 
2025 zal worden uitgeschreven en zullen daar 
in de volgende nieuwsbrief uitgebreid over 
berichten. 

 
Visie op waterzuiveren vastgesteld 
Tijdens de commissievergadering van 9 
september stond de visie op waterzuiveren op 
de agenda. Omdat het geagendeerde concept 
onvoldoende samenhang had met andere  
beleidsstukken -zoals de Europese Richtlijn 
Stedelijk Afvalwater- hebben onze fractie en 
fractie Natuurterreinen in deze vergadering 

aangegeven dat ze het document niet rijp 
vonden voor besluitvorming in de 
eerstvolgende AB-vergadering. Bovendien 
heeft het AB in de bestuursagenda gevraagd 
om een visie op Zuiver Water. Dus een visie op 
systeemniveau en een visie over de 
waterzuiveringen.  

https://flippinglakes.nioo.knaw.nl/nl
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De PvdA vroeg daarom aan de heemraad om 
de toezegging dat er ook een visie op Zuiver 
Water komt. Na stemming bleek een ruime 
meerderheid van het AB echter toch voor 
besluitvorming tijdens de volgende AB-
vergadering.  
Uit de gewijzigde stukken voor die vergadering 
bleek dat onze inbreng wel degelijk zijn 
vruchten had afgeworpen en dat de 
kritiekpunten verwerkt waren een aangepaste 
visie. Met die hier te downloaden visie hebben 
we ingestemd.   

De insteek van de aangepaste visie vinden we 
nog steeds te veel beperkt tot de aanpak van 
en op de rioolwaterzuiveringen. En daarom 
blijft Water Natuurlijk er alert op hoe ons 
waterschap het onderwerp Zuiver Water 
oppakt. Aangezien we al een zeer beleidsrijk 
waterschap zijn, vragen we ons af of een extra 
visie de gewenste vorm is. In 2026 wordt ons 
Blauwe OmgevingsProgramma (BOP) 
geactualiseerd.  
Mogelijk is dat de beste plek om Zuiver Water 
steviger te verankeren. 

 
Motie over pfas-vrij waterschap  
Bij de behandeling op 30 september van de 
visie op waterzuiveren hebben de fracties van 
de Partij voor de Dieren, Water Natuurlijk, AWP 
en Natuurterreinen een motie ingediend over 
de noodzaak van een pfas-vrij waterschap.  
 
Overigens werd zo'n motie in meerdere 
waterschappen ingediend waarbij ieder met 
behoud van de inhoud voor een eigen vorm 
koos. In veel waterschappen heeft het 
algemeen bestuur met de motie ingestemd.  
Ook de Unie van Waterschappen is inmiddels 
druk bezig met het vragen van aandacht voor 
de urgente pfas-kwestie 
 
Tijdens het debat in het bestuur van Vallei en 
Veluwe wordt duidelijk dat de motie in ons 

waterschap vooralsnog geen meerderheid zou 
halen, met name omdat het dagelijks bestuur 
er geen voorstander van was. De argumentatie 
daarvoor was dat ons waterschap 'al heel veel 
doet'. Als indieners hebben we de motie 
daarom op dat moment ingetrokken. 
 
Het dagelijks bestuur deed wel de toezegging   
om voor de volgende bestuursvergadering (en 
die is in november) met een notitie te komen 
over alle pfas-inspanningen die al gepleegd 
worden. We blijven de vinger aan de pols 
houden en natuurlijk kunnen te allen tijde 
opnieuw een motie indienen! 
 
De pfas-motie staat op de laatste pagina van 
deze nieuwsbrief.

 
 
Voor informatie en contact 
Dirk van Uitert (samensteller nieuwsbrief): dvanuitert@vallei-veluwe.nl 
Astrid Meier (fractievoorzitter): ameier@vallei-veluwe.nl 
Marjolein Sterk (lid algemeen bestuur): msterk@vallei-veluwe.nl 
Hans de Goede (commissielid): hdegoede@vallei-veluwe.nl 
 
 

  

https://www.vallei-veluwe.nl/publish/pages/22605/lange_termijn_visie_waterzuiveren.pdf
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